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Side 2

Spørgsmål 49: 

Ministeren bedes klargøre, hvorvidt energiafgifterne allerede i 2010-planen i Konvergenspro-
gram 2006 var indekseret fra 2010 og frem.

Svar: 

Der er indhentet svar fra finansministeren som oplyser:

Det var først i medfør af aftalen om ”Lavere skat på arbejde” fra september 2007 at det po-
litisk blev besluttet, at energiafgifterne skulle indekseres med prisudviklingen fra og med 
2008 og frem til 2015. 

I de mellemfristede fremskrivninger – herunder Danmarks Konvergensprogram 2006, som 
der spørges til – afspejler forløbet efter planlægningshorisontens udløb et sæt beregnings-
tekniske antagelser, som der ikke er truffet politisk beslutning om, og som blandt andet in-
debærer uændret skattebelastning. 

I Danmarks Konvergensprogram 2006 var der således taget politisk stilling til den over-
ordnede finanspolitiske prioritering frem til 2010, mens fremskrivningen efter 2010 (dvs. 
efter planlægningshorisontens udløb) var baseret på beregningstekniske antagelser, herun-
der at energiafgifterne blev antaget reguleret med prisudviklingen. 


